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Protokół nr XLI/2022 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej 

w dniu 25 sierpnia 2022 r. 

XLI Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 25 sierpnia 2022 r. w obecności 

12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559, 583, 1005 

i 1079), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

Porządek obrad  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej.  

5. Rozpatrzenie i głosowanie nad projektami uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2022 rok, 

2) wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Warlubie na lata 2022-2033, 

3) wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 

udzielane przez oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych Gminy 

Warlubie, 

4) utworzenia ośrodka wsparcia Klub Senior - Wielki Komorsk na terenie gminy 

Warlubie i połączenia go z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej 

w Warlubiu. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 
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Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr XL/2022 z dnia 30 czerwca 2022 r. można było zapoznać się na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu j/w, wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad.4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Informacja j/w stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

W czasie przedstawiania informacji j/w na salę narad wszedł Radny Pan Tomasz 

Michalak. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki Pani Anna Kubczak Kosicka 

przedstawiła informację na temat działalności GOKSiT w czasie wakacji. 

Informacja j/w stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Skarbnik Gminy – jeżeli chodzi o plan dochodów, który w zakresie 

dochodów bieżących przyjął klasyfikację, w których stwierdzono realizację na 

wyższym poziomie. Zwiększono ten plan dochodów o środki przekazane z funduszu 

pomocy na realizację pomocy obywatelom Ukrainy, a także dotacje na realizację 

zadań zleconych Gminie. W planie dochodów majątkowych ujęto środki w kwocie 

66 724,00 zł z Funduszów Ochrony Gruntów Rolnych, na położenie nawierzchni 

asfaltowej w Starej Hucie. Ponadto ujęto środki pozyskane ze Stowarzyszenia 

„Salutaris” w wysokości 15 000,00 zł na renowację figury Matki Boskiej w Bąkowskim 

Młynie. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące, to dokonano zwiększeń i przesunięć na 

realizację bieżących zadań Gminy i środki przekazane na realizację zadań zleconych 

Gminie i środki z funduszu pomocy obywatelom Ukrainy. W dalszej kolejności, jeżeli 

chodzi o plan wydatków majątkowych, dokonano zwiększenia w zakresie inwestycji, 

jeżeli chodzi właśnie o drogę Lipinki – Stara Huta na drugi etap, do wysokości 

610 000,00 zł. Zmniejszono plan wydatków na zagospodarowanie centrum wsi Wielki 

Komorsk do kwoty 343 550,00 zł. W związku z ostatnimi wydarzeniami w Gminie, 

zdecydowano się na wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego do planu  

majątkowego, w postaci budowy sieci monitoringu w miejscowości Warlubie na kwotę 

120 624,00 zł. Zwiększono plan wydatków do kwoty 95 400,00 zł na wykonanie 

dokumentacji projektowej budynku przedszkola wraz z wyodrębnieniem przestrzeni 

żłobka w Warlubiu. To przesunięcie miało kwotę 9 000,00 zł. Zrezygnowano na ten 
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moment z realizacji zadania: Wykonanie dokumentacji projektowej i robót 

geodezyjnych, budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami 

w miejscowości Bzowo i z inwestycji Wykonanie prac geodezyjnych, projektowych 

budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Osiek, Krusze, Bzowo na rzecz 

jednego zadania inwestycyjnego, które miało na celu połączenie tych dwóch zadań 

o nazwie Wykonanie dokumentacji projektowej sieci kanalizacyjnej w Wielkim 

Komorsku, w obrębie ul. Warlubskiej, ul. Grudziądzkiej i ul. Nowskiej od 1-2 na kwotę 

141 450,00 zł. Zmniejszono plan wydatków na Wykonanie dokumentacji 

projektowej na wykonanie wodociągu w miejscowości Warlubie, ul. Za Koleją do 

kwoty 331 600,00 zł. Zwiększono plan wydatków na Poprawę zagospodarowania 

miejscowości Rulewo w celach rekreacji społecznej do kwoty 588 500,00 zł i plan na 

zadanie Zagospodarowanie sportowo-rekreacyjne w miejscowości Bzowo do kwoty 

300 000,00 zł. Zrezygnowano natomiast z Budowy toalet publicznych na terenie 

Gminy Warlubie i wprowadzono do planu majątkowego nowe zadanie pod nazwą 

Rewitalizacja zabytkowej figury Matki Boskiej w Bąkowskim Młynie, 

zagospodarowanie terenu wokół.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLI/327/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 5 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Wyjaśniła, że 

jeżeli wprowadzane są zmiany w budżecie Gminy, to należy je również uwzględnić 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLI/328/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033 została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 6 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłat 

za świadczenia udzielane przez oddziały przedszkolne przy szkołach 

podstawowych Gminy Warlubie. 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski przedstawił projekt procedowanej uchwały.  

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski – przedstawiony projekt uchwały wynika 

z Obwieszczenia Ministra Edukacji i Nauki z końca czerwca bieżącego roku. 

W związku z tym stawkę za godziny dodatkowe dla dzieci, które spędzają czas 

w oddziałach przedszkolnych, planuje się podnieść o 14 gr. Do tej pory była to kwota 

1,00 zł, teraz będzie 1,14 zł. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLI/329/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia opłat 

za świadczenia udzielane przez oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych 

Gminy Warlubie została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klub 

Senior - Wielki Komorsk na terenie gminy Warlubie i połączenia go 

z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Warlubiu. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Justyna Kamińska 

przedstawiła projekt procedowanej uchwały.   

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Justyna Kamińska – celem 

podjęcia tej uchwały jest przede wszystkim zapewnienie wsparcia seniorom, czyli 

osobom nieaktywnym zawodowo, w wieku 60+, będących mieszkańcami naszej 

Gminy, poprzez umożliwienie im korzystania z oferty na rzecz społecznej aktywizacji, 

w tym oferty prozdrowotnej, obejmujące usługi w zakresie aktywności ruchowej, 

edukacyjnej, kulturalnej i rekreacyjnej. Istota utworzenia tego klubu seniora wynika 

z realizacji poprzednich projektów. Realizowaliśmy dwa projekty pod nazwą 

„Zatrudnienie animatora aktywności lokalnej”, edycja I i II, tak nazywały się te 

projekty, w których brało udział łącznie 34 osoby. Osoby właśnie nieaktywne 

zawodowo, wykluczone społecznie lub zagrożone wykluczeniem społecznym. Ta 

potrzeba była bardzo uwidoczniona, że te osoby potrzebują takiej formy wsparcia. 

W związku z tym zasadne jest utworzenie takiej jednostki. Finansowanie działalności 
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tej jednostki na chwile obecną do końca roku na pewno będzie ze środków własnych. 

Przewidziane mamy 20 miejsc, dzisiaj ostatnia osoba, 20-ta, zapisała się do tego 

klubu. Teraz kolejne osoby, jeżeli będą chciały się zapisać, będą zapisywane na listę 

osób oczekujących, na listę rezerwową. Mam nadzieję, że to wypełni nam taką lukę 

spędzania czasu dla osób starszych, które będą mogły wyjść z domu i wspólnie 

spędzić czas. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. 

Pan Wójt Gminy – Proszę Państwa, nie ma co ukrywać, że powstawanie 

i sformalizowanie funkcjonowania takiej grupy seniora, jest po to, że nie daj Boże, 

jeśli zabraknie z takich czy innych względów w przyszłości tzw. grantów, że być 

może przyjdzie nam to wziąć na własne barki budżetu Gminy, to uważam, że 

powinniśmy to zrobić. Bo najgorszą rzeczą, jaka mogłaby się zdarzyć w przyszłości, 

to że my najpierw tych ludzi aktywizujemy, zachęcamy, współpracujemy, a za chwilę, 

bo zabraknie nam paru złotych, każemy im pójść do domu. Dlatego musimy również 

brać pod uwagę taki fakt, że oczywiście granty grantami, będziemy się o nie starać, 

ale jeśli zabraknie grantów, to musimy znaleźć pieniądze w naszym budżecie, żeby 

Ci ludzie nadal byli aktywni w ramach funkcjonowania Klubów Seniora. Dlatego to 

też było jednym z moich takich marzeń, żeby w najbardziej odległym Sołectwie, jakim 

są Lipinki, również taki Klub Seniora powstał. Proszę sobie wyobrazić, że na 

pierwsze spotkanie przyszło 20 seniorów. Dzisiaj jest to oczywiście dofinansowane 

z grantów, do końca tego roku. Jak będzie od nowego roku, nie wiem, ale miejmy na 

uwadze, że mamy 3 Kluby Seniora w tej chwili. Miejmy też na uwadze, to już raczej 

w następnej kadencji, że jeżeli szczęśliwie wybudujemy przedszkole, uruchomimy 

w nowym gmachu przedszkole, to wspólnie zastanowimy się co z tym parterowym 

budynkiem, w którym dzisiaj się mieści przedszkole, zrobić. Oczywiście trzeba go 

będzie wyremontować, zmodernizować itd. Na razie wśród nas jest taka idea, by tam 

utworzyć w przyszłości dom dziennego pobytu seniora. Chyba, że już oczywiście 

w nowej kadencji, uznamy, że ma tam być coś innego, ale na dzisiaj to jest 

najbardziej takie prawdopodobne, utworzenie domu dziennego pobytu seniora, tu 

w Warlubiu. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – Pani Kierownik, powiedziała Pani, że dzisiaj 

zapisała się 20-ta osoba. Rozumiem, że to jest uwarunkowane przepisami prawa, że 

tylko 20 osób. A jeżeli tych osób chętnych będzie dużo więcej? 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Justyna Kamińska – to 

znaczy, nie jest to uwarunkowane żadnymi przepisami, ale mamy doświadczenie. 

Prowadzimy taki Klub Seniora również w Płochocinie i jest to dość duża grupa. Więc, 

żeby to, że tak powiem, wszystko zadziałało i sprawnie, żeby te osoby też czuły się 

zaopiekowane przy obecności 1 opiekuna prowadzącego zajęcia, jest to po prostu 

trudne, aby ta grupa była większa. W związku z tym takie ograniczenie. Z drugiej 

strony dotyczy to też finansów, bo wiadomo, że jeżeli grupa będzie większa, to 

niestety środków będziemy musieli więcej na chwilę obecną zaangażować.   
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Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewa Staniak – jak Pan Wójt powiedział, że jakby ten 

budynek się zwolnił, to te wszystkie potrzeby Klubów Seniora w jednym budynku by 

się skumulowały, to może troszeczkę by odciążyło to nasz budżet. 

Pan Wójt Gminy – teraz to, co się dzieje, to nie wiadomo jak my sobie poradzimy 

z tymi opłatami za wodę, za prąd, za ogrzewanie. Trzeba być dobrej myśli, że damy 

radę. Fajna inicjatywa, ale wielki znak zapytania. 

Radna Pani Maria Mazur – jest to uchwała w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia 

Klubu Seniora w Wielkim Komorsku. Mam pytanie, czy jeżeli w Lipinkach skończy się 

ten grant, to czy taka sama uchwała zapadnie odnośnie Lipinek? 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Justyna Kamińska – myślę, 

że tak. Będziemy to przygotowywać przy planowaniu budżetu na przyszły rok. Na 

pewno weźmiemy pod uwagę zabezpieczenie środków na dalsze funkcjonowanie 

tego Klubu w Lipinkach. 

Pani Przewodnicząca Rady – to jaką Pani przewiduje kwotę przeznaczyć w projekcie 

budżetu na rok 2023, na każdy Klub istniejący? 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Justyna Kamińska – Musimy 

zaplanować 50 000,00 zł na każdy klub, czyli 150 000,00 zł łącznie. nie ukrywam, że 

będziemy się oczywiście starać, jeżeli będzie możliwość pozyskania grantów, więc 

będziemy oczywiście czujni i jeżeli będzie taka możliwość, to oczywiście uzyskamy 

środki. Jeżeli nie, to w najgorszym scenariuszu musimy zabezpieczyć 150 000,00 zł. 

Pani Przewodnicząca Rady – więc szukać możliwych źródeł dofinansowania, a co na 

to Pani Skarbnik? Czy Pani Skarbnik znajdzie te 150 000,00? 

Pani Skarbnik Gminy – tak jak tutaj Pani Radna wspomniała, to co będzie 

w przyszłym roku, dopiero będę mogła się wypowiadać na etapie planowania przeze 

mnie, to jeszcze troszeczkę za wcześnie, żeby mówić o naszych możliwościach. 

Wiadomo, że jeżeli te ceny ogrzewania, prądu będą rosły, a wszystko na to 

wskazuje i nie ulegną zmniejszeniu w przyszłym roku, to szczerze mówiąc w ogóle 

będziemy w trudnej sytuacji, gdzie będziemy musieli podejmować decyzje o tym jakie 

zajęcia realizować.  

Pan Wójt Gminy – musimy sobie też uczciwie powiedzieć, proszę Państwa, że 

zawsze mówimy, że człowiek jest najważniejszy. Jeżeli trzeba będzie 

niestety kasować niektóre nasze marzenia inwestycyjne, to trzeba będzie to robić. 

Nie będzie innego wyjścia. Natomiast ja trochę liczę na ten przyszły rok, na tą 

zapowiadaną subwencję rozwojową, która ma jakby pomóc gminom w powiększeniu 

tzw. wkładu własnego w te wszystkie przedsięwzięcia. Ta subwencja rozwojowa, 

miałaby mieć charakter właśnie dochodów własnych, bo jak Państwo wiecie, 

niejednokrotnie na temat żeśmy rozmawiali, że w strukturze dochodów czy 

przychodów, nazwijmy to razem, kurczy nam się ten udział środków własnych, a jest 

jeszcze kolejne niebezpieczeństwo. Ludzie zaczynają pisać do Wójta o umorzenie. 

Co zrobić, wiedząc, że idzie bieda, przynajmniej dla wielu rodzin? Dlatego 

wychodząc z założenia, że jednak człowiek jest najważniejszy, to inwestycję być 

może niektóre będą musiały poczekać. 

Pani Przewodnicząca Rady – dobrze, że mówi Pan, panie Wójcie niektóre, bo 

przedszkole jest priorytetem. 
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Pan Wójt Gminy – od tego nie odstąpimy. 

Radny Pan Witold Żuchowski – myślę, w tym kontekście, co było poruszane na 

spotkaniu Sołtysów, żeby kłaść progi zwalniające na drogach. To tak humorystycznie 

można by się zastanowić, że lepiej może tych dróg nie robić, jeżeli za chwilę maja 

być te progi? Starszym ludziom należy się szacunek i pamiętajmy o nich, bo 

budynek w Warlubiu przy ul. Dworcowej nie po to został kupiony, żeby sobie 

teraz stał i był zamknięty jak konserwa. Zdaję sobie sprawę, że tak uzgodniliśmy, że 

w tym roku tego nie robimy ze względu na przedszkole, ale w przyszłym roku 

będziemy się niestety upominać o ten budynek, żeby się po prostu nie zapleśniał, nie 

zagrzybił i Bóg wie, co najgorszego się stało. Ma on w założeniu służyć starszym 

osobom, potrzebującym dachu nad głową i wiążącej się jego lokalizacją, bliskiej 

dostępności do lekarza, do kościoła i do sklepu, bo tego starsze osoby oczekują. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej 

Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XLI/330/2022 w sprawie utworzenia 

ośrodka wsparcia Klub Senior - Wielki Komorsk na terenie gminy Warlubie 

i połączenia go z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Warlubiu została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad.6 

Nie było. 

Ad.7 

Radny Pan Witold Żuchowski – Pani Przewodnicząca, chciałbym serdecznie 

podziękować Pani Sekretarz, jako że zajmowała się całym przebiegiem procedury 

zakupu laptopów ze środków popegeerowskich. Chciałbym w tym miejscu serdecznie 

podziękować, dlatego że  sprawa jest na finale, bo dzisiaj osobiście widziałem 

laptopy, które przyjechały do Urzędu Gminy. Będzie chyba jeszcze taka procedura, 

że będzie to sprawdzane przez naszego informatyka, czy są sprawne? Po 

przygotowaniu stosownej dokumentacji zostanie to przekazane, może już 

w mniejszym wymiarze dzieciom, ale wnukom, byłych pracowników PGR, które 

zostały zlikwidowane w 1994 r., a więc 28 lat temu. Tych ludzi, którzy pracowali już 

ubywa i już jest coraz to mniej. Wnuki, co rzadziej dzieci, będą miały pamiątkę, że 

ojciec, dziadek pracował w PGR, który na tamten czas był potężnym zakładem pracy. 

Jeszcze raz serdecznie dziękuję. 

Radna Pani Maria Mazur – ja mam pytanie do Pana Wójta. Cieszymy się bardzo, że 

rozpoczęła się budowa odcinka chodnika od cmentarza do Biedronki, który w tej 

chwili jest w budowie. Chciałabym zasięgnąć informacji, jak długo będzie trwała 
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budowa, kiedy możemy liczyć na zakończenie? To jest pierwsze pytanie. Drugie 

pytanie, chodzi o parking na ul. Dworcowej. Na jakim jest etapie położenie tego 

parkingu? 

Pan Wójt Gminy – tak jak już poprzednio Państwa informowałem, to wreszcie po roku 

czasu, po roku zabiegów, ruszono z budową chodnika. Ten odcinek buduje Gzella 

Investments. Tak jak wcześniej mówiłem, czekam, że drugą stronę, te miejsca 

postojowe ruszy z budową Zarząd Dróg Wojewódzkich, mam informację od 

Marszałka, że te pieniążki otrzymali, a jak zobaczę, że ruszył Zarząd Dróg 

Wojewódzkich z miejscami postojowymi, to nasz ZUK ruszy z drugą częścią 

chodnika, wzdłuż boiska. Jeśli chodzi o chodnik teraz realizowany, tak jak słyszałem 

dwa tygodnie im wystarczą, żeby to zrobić. Więc bądźmy dobrej myśli, że może do 

połowy września chodnik będzie gotowy. Parking, z parkingiem mamy problem, nie 

duży, ale jest. To jest te nieszczęsne 4/24. Dlatego, że osoba ta przebywa w Wielkiej 

Brytanii, miało już wczoraj przyjść to poprawione pełnomocnictwo dla osoby, która tu 

jest w Polsce, żeby można było do aktu notarialnego przystąpić i wreszcie by 

wykupić 4/24. Wystąpiłem o pozwolenia na budowę, bo nie idziemy w miejsca 

postojowe, idziemy w parking. Nie daj Boże, coś by się zdarzyło i jeszcze ja bym 

odpowiadał za to. W związku z tym idziemy w normalny parking i problem polega na 

tym, że na razie współwłaścicielem działki jest ta osoba z Wielkiej Brytanii, a chcę 

wystąpić z wnioskiem jako pełny właściciel, czyli Gmina Warlubie. Wierzę w to, że 

gdzieś tam na początku września zostanie, a przynajmniej do połowy września, to 

zostanie sfinalizowane, to ZUK czeka, jak to się mówi, w blokach startowych, żeby 

ruszyć. 

Mieszkaniec Gminy – dzień dobry, chciałem zapytać o stan wody, wodociągów 

Warlubie, Bąkowo i Lipinki Cały czas pracujemy na tych starych odwiertach, zbiorniki 

mamy jakie mamy i wody może nam zabraknąć. Nie wiemy jakie mamy zasoby w tej 

chwili. Dziękuję bardzo. 

Specjalista ds. komunalnych Pan Stanisław Pastusiak – chciałbym tylko powiedzieć, 

że studnie są cyklicznie badane przez firmę zewnętrzną. Poziom wody jest na 

odpowiednim poziomie, z tym że jak wiemy poziom wód gruntowych obniża się, więc 

cyklicznie mogą występować pewne niedogodności związane z tym, że nagle 

zwiększy się pobór wody przez opryski, czy zasilanie wody do basenów. Mamy to 

pod kontrolą. Badamy to i sprawdzamy. Ostatnio wymienialiśmy pompę w Warlubiu, 

a 2 lata temu w Bąkowie nowy cały zestaw. W tej chwili w Bąkowie montujemy 

zestaw 24 m.b. nowych rur ze względu na zużycie i przecieki. Jakościowe badania 

wody tak samo są przeprowadzane przez firmę zewnętrzną. Monitorujemy stan 

poboru, wiąże się to, tak jak już wspomniałem, z tym, że  w cyklicznych okresach jest 

normalny pobór, ale są zwiększone, więc to monitorujemy. Prowadzimy czynności, 

które powodują to, że czasami może ciśnienie spadać przez jakiś czas, ale potem 

przez wyrównanie zbiorników ono wraca do normy. Na tej zasadzie działamy 

i sprawdzamy. W Lipinkach został też wymieniony cały zestaw odżelaziaczy. 

Mieszkaniec Gminy – trzeba by jeszcze jeden odwiert zrobić.   

Specjalista ds. komunalnych Pan Stanisław Pastusiak –  to już dalej z szefostwem. 

Wiadomo, że jak są większe pobory, to skupiamy się na tym, żeby ten poziom wody 
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wyrównać. Są pewne okresy, chociaż nie stwierdziliśmy w badaniu lustra wody jakiś 

zasadniczych, dużych różnic. Tego nie ma. Na to kładziemy nacisk, teraz 

wystąpiliśmy z taką inicjatywą, żeby ze względu na istniejącą sytuację 

ogólnokrajową, częściej to sprawdzać, by mieć pewność, że jednak tej wody nie 

zabraknie. 

Pan Wójt Gminy – Panie Kierowniku, jak już jesteśmy, niech Pan jeszcze kilka zdań 

powie o tej sytuacji, po każdej ulewie na ul. Dworcowej, bo jest mnóstwo interwencji 

w tym zakresie. Myśmy naszym sprzętem nie potrafili przepchnąć rur, tak na 

marginesie, ta główna droga, która idzie wzdłuż ul. Dworcowej jest własnością 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo leży w pasie drogowym dróg wojewódzkich, ale my 

nie czekając na to, dzisiaj poprosiliśmy o wsparcie bardziej specjalistycznego sprzętu 

z Grudziądza i bym prosił Pana Kierownika, być może o informację, jak to wygląda. 

Proszę Państwa, to co my znajdujemy w tych rurach, to woła o pomstę do nieba. 

Specjalista ds. komunalnych Pan Stanisław Pastusiak – mogę powiedzieć tylko to, że 

po ostatnich ulewach, podjęliśmy taka decyzję, po konsultacji z szefostwem, że 

musimy się za to zabrać, bo opady teraz są duże, takie kilkuminutowe, ale tak 

gwałtowne, że woda nie ma gdzie odpływać. Domostwa mają zabetonowane wjazdy 

i woda nie ma gdzie uciekać. Sprawdziliśmy stan, chociaż od czasu do czasu 

czyściliśmy studzienki kanalizacyjne, deszczowe. Stwierdziliśmy, że trzeba coś z tym 

zrobić. Po próbach naszym sprzętem, który wcześniej bardzo dobrze się sprawdzał, 

ale tutaj nie dał rady, bo było tak zamulone, że zaciął się. Po rozmowie z Panem 

Wójtem, zamówiliśmy teraz z Wodociągów Grudziądz sprzęt o bardzo dużej mocy. 

Dzisiaj jak dokonaliśmy przeczyszczenia, przepchania, wyczyszczenia i sprawdzenia 

co w tych rurach jest, ale sprawdziliśmy tylko te główne, w których no cuda były 

kamienie, instalacje elektryczne, rury, patyki itd. Te główne rury są teraz 

przeczyszczone. Jesteśmy na etapie takim, ze odnaleźliśmy jedną posesję 

i skierowałem tam pracowników, którzy odkopują tą rurę, bo nawet ten sprzęt 

wypożyczony dzisiaj nie dał rady przebić się przez pewny odcinek rur i odkopują rury, 

żeby dojść do tego miejsca i zobaczymy, co tam dalej będzie. Mam zamiar też, już to 

wspominałem Panu Wójtowi, wypożyczyć taki kabel, który powoduje to, że widać 

jakieś załamania, zacieki. To się sprawdziło w Rulewie, podczas projektowania zmian 

w kanalizacji i chcemy tutaj też to zrobić. Było spotkanie z szefem, poszliśmy 

i mieszkańcy też tam się zjawili i wytłumaczyliśmy o co chodzi itd. Wiadomo, każdy 

chce mieć sucho. My robimy ze swojej strony, to co możemy. Także zobaczymy jaki 

efekt będzie po odkopaniu tych rur i zobaczymy co dalej. Jesteśmy po uzgodnieniu 

z Zarządem Dróg Wojewódzkich, że oni tam, gdzie są ich studzienki deszczowe, to 

oni mają to przeczyścić. My często też te studzienki sami czyścimy, żeby chociaż te 

grubsze zanieczyszczenia wydobyć. Mam też uzgodnione z projektantem, że będą 

tam jakieś przebudowy, bo na pewno jakieś studzienki trzeba będzie przestawić, ale 

to zobaczymy, jak to będzie po płukaniu tej nitki, bo jest ona cała zawalona.  

Radna Pani Mirosława Danielewicz – Szanowni Państwo, wczoraj zostałam 

poproszona o przedstawienie sprawy młodego mieszkańca naszej Gminy, 

mieszkańca Wielkiego Komorska. Większość z Państwa może potwierdzić, czym ten 

chłopak się zajmuje i śledzi jego sukcesy w ostatnich miesiącach. Oskar 
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zakwalifikował się na zawody Strongman do Stanów Zjednoczonych. Pobyt ten ma 

być w dniach od 8 do 14 listopada i całkowity koszt wyjazdu tego chłopaka wynosi 

około 10 000,00 zł. Jest to przelot z Frankfurtu do Orlando, w kwocie 4 200,00 zł, 

przejazd z Polski do Frankfurtu oraz parking. Jest to też pobyt w hotelu, wpisowe na 

zawody i oczywiście wyżywienie. Tak się zastanawiałam, Pani Przewodnicząca, Pani 

Aniu i ja całym sercem, moimi rękoma, głową, pomysłami, czy nie moglibyśmy 

zorganizować jakiś akcji, czy to jest możliwe, przy okazji np. dożynek w Lipinkach? 

Może zorganizować jakąś licytacje, żeby pomóc temu chłopakowi wypłynąć, żeby ten 

młody człowiek chwalił nas tu i rozsławiał naszą Gminę nie tylko w Polsce, ale też 

poza granicami kraju. 

Pani Przewodnicząca Rady – dziękuję za złożony wniosek. Myślę że wspólnie 

z Panią Dyrektor, z Panem Wójtem, z Panią Skarbnik siądziemy do stołu i jakąś 

decyzję w tym temacie podejmiemy. 

Pan Wójt Gminy – Pani Przewodnicząca, żeby była sprawa jasna, z budżetu nie 

wolno nam tego robić.  

Radny Pan Tomasz Michalak – trzeba się zwrócić do Urzędu Skarbowego, żeby 

wydano zgodę na zbiórkę publiczną. Zawody Strongman, są takie elitarne i mają 

swoją rzeszę fanów, ale fajnie, że pochodzi on z naszej gminy. Myślę, że to nie jest 

bez znaczenia. Oczywiście możemy też zrobić jakąś zbiórkę poprzez zrzutkę, czy 

coś w tym rodzaju, na inne cele charytatywne przecież się zbiera i myślę, że ludzie 

którzy dobrze mu życzą, mogliby po prostu wpłacać te pieniądze, na ten cel. Coś 

jeszcze możemy zrobić? Reklamować to na pewno to na naszej stronie Urzędu 

Gminy i przy każdej okazji o tym mówić, że jest taki człowiek, że uprawia tą 

dyscyplinę sportu i że po prostu fajnie jest, że ktoś z naszej Gminy zdobywa medale i 

w tej dziedzinie może nas reprezentować, wartość dodana bezcenna. Musimy jednak 

dochować wszystkich starań, żeby wszystko było zgodnie z prawem. 

Pani Przewodnicząca Rady – ja też myślę, że można by było, jeżeli Szanowna Rada 

wyrazi zgodę i każdy indywidualnie wspomoże z naszych diet, może się znajdzie 

jakaś kwota.  Przemyślimy, przedyskutujemy. Wyjazd jest w listopadzie, mamy trochę 

czasu, spotkamy się i podejmiemy taka decyzję, która będzie w kierunku 

pozytywnym. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Justyna Kamińska – mam 

jeszcze mam taką krótką informację, że 31 sierpnia w godzinach od 1100 do 1300 

przyjedzie do Płochocina przy świetlicy wiejskiej słuchobus, gdzie będzie można 

zbadać sobie bezpłatnie słuch. Nie ma obowiązkowej rejestracji. Chętnych 

zapraszamy. Jeszcze drugą informację chciałabym przekazać. 8 września 

w czwartek o godz. 1900 w ramach działalności Klubu Seniora w Lipinkach, będzie 

organizowany piknik, na który serdecznie wszystkich zapraszamy. 

Pani Przewodnicząca Rady – na zakończenie pragnę poinformować Państwa 

i zaprosić serdecznie Radnych, Sołtysi wiadomo z obowiązku kultywowania tradycji 

plonów, jak wiecie Państwo, mamy zorganizowane Dożynki Gminne. Pani Dyrektor 

to wcześniej przedstawiała. Mają one miejsce w Lipinkach, rozpoczynają się 

uroczystą mszą świętą dożynkową, w podziękowaniu za plony, o godz. 1100. O godz. 

1215 korowód dożynkowy z kościoła na plac, na którym odbędą się imprezy. 
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Oczywiście w asyście Orkiestry Dętej ze Świecia. Następnie ceremonia przekazania 

chleba, wystąpienia i poczęstunek, który przygotowują wszystkie Koła Gospodyń 

Wiejskich Gminy Warlubie. Następnie rozstrzygnięcie Konkursu Dożynkowego, na 

pewno Państwo wiecie. Jeśli nie, to informuję, że jest to edycja III Konkursu na 

Witacz Dożynkowy, gdzie organizatorami są Rada Gminy i Wójt Gminy. Mogę tylko 

poinformować, że zgłoszenia przez Sołtysów i Rady Sołeckie wpłynęły z całej Gminy, 

także wszyscy włączają się do tego konkursu, a nagrody są cenne. Za pierwsze 

miejsce 800,00 zł, drugie miejsce 700,00 zł, trzecie miejsce 600,00 zł, czwarte 

miejsce 500,00 zł i kolejne miejsca po 400,00 zł. Zapraszam wszystkich Radnych na 

tą uroczystość. Myślę, że jak najbardziej powinniśmy się włączyć, natomiast jeszcze 

wspomnę, że Komisja Konkursowa dnia 1 września będzie dokonywała oceny tych 

witaczy, przygotowanych przez poszczególne Rady Sołeckie, Sołtysów i stąd kieruję 

apel do mieszkańców wszystkich Sołectw, o włącznie się w tworzenie, przygotowanie 

takiego witacza. Jeszcze wspomnę również, że kolejna sesja, która się odbędzie 

w miesiącu wrześniu nie będzie miała miejsca w czwartek, a w piątek, ze względu na 

wyjazd Pan Wójta na konwent Wójtów. Także, żeby Państwo już wiedzieli, 

żeby planować sobie nie czwartek, a piątek. Jest to sesja tradycyjnie, Państwo 

wiecie, sesje we wrześniu mają taki charakter objazdowy. Rozpoczynamy część 

merytoryczną o godzinie o 10:00. 

Pan Wójt Gminy – spotkamy się na nowo wybudowanym boisku w Lipinkach. 

Pani Przewodnicząca Rady – ja jeszcze może dopowiem, odnośnie może atrakcji na 

dożynkach. Wystąpi na dożynkach zespół Bene i Kabaret Koń Polski. Serdecznie 

zapraszamy. 

Ad.8 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XLI  

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1347. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy  

/-/ Maria Jankowska 

 


